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ZÁPISNICA 
z 11. zasadnutia komisie Cestovného ruchu a cezhraničnej spolupráce  

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja, konaného dňa 20.9.2011 
 
PROGRAM ROKOVANIA: 
 
 
1. Otvorenie 
2. Úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2011 
3. Poskytnutie dotácie nad 3300 Eur v zmysle Všeobecne záväzného nariadenia 

Košického samosprávneho kraja č. 3/2006 o poskytovaní dotácií v znení neskorších 
zmien a doplnkov 

4. Informácia o poskytnutých dotáciách z vlastných príjmov Košického samosprávneho 
kraja v zmysle Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja č. 
3/2006 o poskytovaní dotácií v znení neskorších zmien a doplnkov 

5. Návrh VZN KSK, ktorým sa mení a dopĺňa VZN KSK č. 5/2008 o určení výšky 
príspevku na čiastočnú úhradu nákladov v školách a v školských zariadeniach v znení 
VZN KSK č. 4/2010 a VZN KSK č. 10/2011 

6. Informatívna správa o stave Zákona o podpore cestovného ruchu 
7. Informatívna správa o implementácii projektov cezhraničnej spolupráce ENPI - HU - 

SK - RO - UA (vyhodnotenie 2. výzvy) 
8. Informatívna správa o implementácii projektov cezhraničnej spolupráce programu HU 

- SK (vyhodnotenie 3. výzvy) 
9. Kofinancovanie projektov v rámci 4. výzvy Programu cezhraničnej spolupráce HU - 

SK 
10. Rôzne (Ing. Šebešová, Referát cestovného ruchu – aktivity Referátu CR v súvislosti 

s plánom úloh komisie) 
11. Diskusia 
12. Záver 
 
 
K bodu č. 1 
 
Vyjadrenie: 
Predseda Komisie cestovného ruchu a cezhraničnej spolupráce Csaba Furik privítal členov 
komisie a prizvaných hostí. Pán predseda skonštatoval, že komisia nie je uznášania schopná. 



Predseda komisie zároveň informoval, že komisia tento rok už nezrealizuje výjazdové 
zasadnutie. 
 
Uznesenie: 
Komisia nebola uznášaniaschopná. 
 
K bodu č. 2 
 
Vyjadrenie: 
Úpravu  rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2011 predstavila Ing. Lipovská, 
vedúca referátu rozpočtu. Ing. Lipovská informovala o výpadku v rozpočte. Do úpravy 
rozpočtu sa premietol výpadok dane z príjmov fyzických osôb, ktorý navrhujú riešiť znížením 
bežných výdavkov. Ďalšou úpravou rozpočtu je presun bežných výdavkov z centrálnej 
rezervy. Posledná úprava sa dotkne dotácií, darov a grantov na projekty z fondov EÚ. 
Výpadok sa podarilo vyriešiť bez zníženie rozpočtu Organizácii v zriaďovateľskej pôsobnosti 
kraja. 
 
Prítomní členovia komisie odporúčajú Zastupiteľstvu KSK predložený  materiál prerokovať 
a schváliť. 
 
K bodu č. 3 
 
Vyjadrenie: 
Ing. Lipovská informovala o tom, že pre CR neboli poskytnuté dotácie nad 3.300 EUR. 
. 
Prítomní členovia komisie odporúčajú Zastupiteľstvu KSK predložený  materiál prerokovať 
a schváliť 
 
 
K bodu č. 4 
 
Vyjadrenie: 
Ing. Lipovská informovala, že  sa znova budú posudzovať žiadosti, ktoré boli zamietnuté  
z dôvodu vyčerpania prostriedkov. Okrem toho sa budú posudzovať aj nové žiadosti. 
 
Prítomní členovia komisie odporúčajú Zastupiteľstvu KSK predložený  materiál prerokovať 
a vziať na vedomie 
 
 
K bodu č. 5 
 
Vyjadrenie: 
Mgr. Jarušinská prezentovala VZN KSK, ktorým sa mení a dopĺňa VZN KSK č.5/2008, ktoré 
hovorí o určení výšky príspevku na čiastočnú úhradu príspevku v jazykových školách, CVČ, 
školských stravní. Výška príspevku sa odvíja od životného minima, ktoré sa zmenilo. Odbor 
školstva navrhuje úpravu pri jazykových školách a za ubytovanie v školskom internáte . 

   Druhou zmenou je zmena  finančných limitov pre nákup potravín pre stravovanie a diétne 
stravovanie  v zariadeniach školského stravovania.   V zmene je premietnuté  5 % zvýšenie  
finančných limitov na nákup potravín na jedno jedlo. Zmena sa bude vzťahovať aj na budúci 
školský rok.  



 
 
Prítomní členovia komisie odporúčajú Zastupiteľstvu KSK predložený  materiál prerokovať 
a schváliť. 
 
K bodu č.6 
Vyjadrenie: 
Ing. Šebešová informovala prítomných o tom, že navrhovaná novelizácia zákona sa bude 
dotýkať financovania a možnosti spájania sa obcí . V súčasnosti je novela v legislatívnom 
procese a nadobudnúť účinnosť by mala 1.12.2011. Novela zákona navrhuje hornú hranicu 
pre poskytnutú dotáciu, ktorá bude viazaná na výšku vybratej dane z ubytovania. Novela 
ďalej ruší princíp spájania sa len katastrálne susediacich obcí do oblastnej organizácie. 
Oblastnú organizáciu môže vytvoriť min.5 obcí s počtom prenocovaní nad 50.000 
v predchádzajúcom roku. Oblastnú organizáciu môže vytvoriť aj menej ako 5 obcí, avšak 
počet prenocovaní v tomto prípade je navrhovaný na 120.000. Šebešová ďalej informovala 
o prechodných opatreniach navrhovaných v novele, s tým, že na plné financovanie v zmysle 
zákona by malo začať platiť od roku 2012.  
 
Prítomní členovia komisie odporúčajú Zastupiteľstvu KSK predložený  materiál prerokovať 
a vziať na vedomie. 
 
K bodu č. 7 
 
Vyjadrenie: 
Ing. Fülöp uviedol materiál týkajúci sa programu ENPI.  2. výzva z programu ENPI je na 
strednej úrovni. Bolo urobených 5 informačných dní a fórum na vyhľadávanie partnerov 
v Užhorode. Počet podaných projektov stúpol z 15 na 38 projektov. 15 projektov bolo 
schválených za KSK, pri 5 projektov vystupuje úrad ako žiadateľ. 
 
Prítomní členovia komisie odporúčajú Zastupiteľstvu KSK predložený  materiál prerokovať 
a vziať na vedomie 
 
 
K bodu č. 8 
 
Vyjadrenie: 
Ing.  Fülöp informoval, že program HUSK je v zúfalom stave. Hodnotenie sa týka 3. výzvy. 
V rámci 4.výzvy prichádza ešte väčší prepad. Čerpanie v tomto programe sa rapídne zhoršilo 
oproti prvým dvom výzvam. Dôvod zhoršenia vidia najmä v nasledujúcom:  financovanie je 
refundácia, v prípade miest a obcí kraja s tým, že nemajú dosť finančných prostriedkov. 
Pomohlo by, ak by Maďarsko bolo oslobodené od spolufinancovania 5%. Pomohli by 
zálohové platby a požiadať EÚ o zrušenie spolufinancovania pre Maďarskú stranu . Ďalším 
problémom je to, že výzva je jednokolová a pri príprave nie je možné spracovať potrebné 
projektové dokumentácie. Pomohla by dvojkolová výzva. V 3.výzve je problém aj s tým, že 
sa projekty predkladali v angličtine. V 4.výzve je jazyk maďarčina, pričom sa vyžaduje 
úradný preklad, čo môže tiež spôsobiť problém.  
 
 
 
 



Ing. Fülöp informoval o minulotýždňovom stretnutí zástupcov KSK a BAZ župy. Dr.Lešo 
požiadal o informáciu, v ktorých oblastiach sa predkladali projekty. Ing. Zachariáš 
informoval, že zopár projektov je z kultúrnej oblasti v pohraničí v rámci bodu ľudia ľuďom. 
Ing. Fülöp ďalej v krátkosti informoval o problémoch pri žiadostiach na realizáciu 
povodňových opatrení.  
 
Prítomní členovia komisie odporúčajú Zastupiteľstvu KSK predložený  materiál prerokovať 
a vziať na vedomie. 
 
 
 
K bodu č. 9 
 
Vyjadrenie: 
Ing. Fülöp informoval prítomných, že v rámci 4.výzvy HU-SK sa KSK bude podieľať na 
spolufinancovaní projektu týkajúceho sa pozdvihnutia CR na železnej ceste. V rámci projektu 
prebehne rekonštrukcia Baníckeho múzea v Rožňave, kde sa vytvorí interaktívna expozícia. 
Projekt je finančne náročný, ale KSK má k dispozícii potrebné projektové dokumentácie. 
Partnermi sú KSK a BAZ župa.  
 
Prítomní členovia komisie odporúčajú Zastupiteľstvu KSK predložený  materiál prerokovať 
a vziať na vedomie. 
 
 
K bodu č.10 
Ing. Šebešová informovala, že v rámci VZN 3/2006 boli k 16.6.2011 poskytnuté dotácie pre 4 
projekty z oblasti CR (Vôňa agátu-Deň otvorených pivníc, VII. Medzinárodný festival vo 
varení perkeltu, Technická pamiatka- Tunel pod Homôlkou, Expozícia vinohradníctva na 
Turnianskej ceste).  
Ing. Šebešová pozvala všetkých zúčastnených na konferenciu KSK –partner v cestovnom 
ruchu, ktorá sa bude konať 29.9. Vyzvala všetkých k účasti, pretože nosnou témou bude 
prezentácia Zákona o podpore CR.  
V súvislosti s realizovanými projektami Ing. Šebešová informovala, že sa začali práce na 
strategických materiálov v oblasti cyklodopravy a cykloturistiky. Zatiaľ sú spracované 
východiska z Dopravnej politiky SR, ktoré sa ďalej budú posudzovať z hľadiska kompetencií 
VÚC a samospráv.  
Na záver prítomní dostali informáciu o vyhodnocovaní dotazníkového prieskumu 
návštevníkov nášho kraja. V súčasnosti máme k dispozícii 412 dotazníkov, ktoré sa 
spracovávajú . Výsledky budú prezentované na konferencii KSK. 
 
K bodu č. 11 
Dr. Lešo pozval prítomných na 24.9. na Sobranecký jarmok. 
p. Lešo informoval, že by radi požiadali o dotáciu na vzácnu knihu z byzantských čias, ktorá 
precestovala celý svet a teraz je umiestnená  v Baškovciach. Potrebujú peniaze na ochranu 
tohto svetového unikátu. Žiadal o podporu pri poskytnutí tejto dotácie. Podpredseda Ing. 
Ďurovčík navrhol, aby obec Baškovce podala riadnu žiadosť o poskytnutie dotácie z VZN 
3/2006 a komisia odporúča Referátu CR zaujať podporné stanovisko v prípade obdržania 
takejto žiadosti. 
 
 



 Dr. Lešo informoval o jednaní zo SAD, ktoré chce obmedziť spoje do niektorých malých 
obcí. Dr. Lešo apeloval na KSK, aby radšej uprednostnili zavedenie malých autobusov  na 
týchto linkách ako úplne zrušili spojenia do týchto miest.  P. Bača prosil pána podpredsedu  
v súvislosti s projektom na rekonštrukciu ciest, či by bolo možné do tohto projektu zaradiť aj 
rekonštrukciu cesty prieťah Bidovcami, II/523 v dlžke 970m č KSK-KS-A1 Herľany-
Bidovce-Košice. Spomínaný úsek cesty podľa jeho slov nespĺňa základné technické 
požiadavky.  Ing. Ďurovčik  navrhuje dopracovať projektovú dokumentáciu a zaradiť ju do 
projektu, ktorý bude riešený v rámci ďalšej výzvy. Komisia odporúča, aby sa tým zaoberal 
odbor dopravy a zaujal stanovisko k tejto záležitosti. 
 
K bodu č. 12 
 
Vyjadrenie: 
Predseda komisie poďakoval prítomným za účasť na zasadnutí Komisie CR a CzS a 
zasadnutie ukončil. 
 
 
 
 
 
 
 

...................................................... 
Mgr. Tünde Dzurov Vargová 

tajomník komisie 

...................................................... 
Csaba Furik 

predseda komisie 
 
 


